
Referat 14.03.24

Bestyrelsesmøde

Sted: Hos Kitty 18.30-20.30

Tilstede: Niels Erik, Kitty, Anne Mette, Anja, Birgitte, Michael 

og Signe

● Valg af referent

● Godkende dagsorden og evt optagelse af yderligere punkter

● Regnskab

● Besøg af Preben Egeskov, udviklingskonsulent fra DGI til en snak omkring, 

hvad vi som forening har af muligheder hos DGI samt hvorledes DGI kan 

støtte os som forening

○ Preben sender mail med info

○ DGI har tegnet en fælles forsikring, fx frivilligt arbejde for 

arbejdsskadeforsikring og ansvarsforsikring, dvs. vi kan i klubben 

opsige nogle af vores forsikringer. NB at det ikke gælder for 

klubmedlemmer ved almindelige klubaktivitet

○ Klubben opfordres til at undersøge om vi har løsøre mv. som det 

kan være relevant at have en forsikring for, men det har vi allerede

○ iht. planer om at få bygget, opfordres vi til at se hvordan andre 

vinterbadeklubber har gjort. Uanset tidshorisont og xxx kan vi 

skele til Heilsminde/havnebandet og Juelsminde - tjekke op, 

hvordan disse klubber har skaffet sig midler. Men vi er udfordret af 

ikke at have et projekt at søge ud fra - 

○ ja vi er godkendt som en folkeoplysende forening. Der findes en 

fondsdatabase - som kommunen har adgang til, og som vi dermed 

som folkeoplysnings forening kan have adgang til. Og det har vi 

allerde opnået



○ Isfuglen i Brejning er også i en opstart, hvor de ikke har faciliteter. 

Som vi også startede.

○ DGI har også en pulje med DIF på 44 mio/år, der kan ikke søges til 

mursten men til inventar, fx måltavler, dommerbord - måske 

termometer, ovn, aktiviteter til at udvide medlemsskaren. Der er 

to puljer:  0-30 tkr med løbende bevilling, og 30 tkr-300 tkr, men 

nok ikke til velgørende formål. Horsens Kommune har også en 

pulje “udviklingspulje” under kultur og fritid; behandler 2 gange 

om året, så vær skarp på tidsfrister for ansøgning. Ift. “Dyp for 

livet” kunne Insero Horsens også være en mulighed. DGI vil ikke 

kunne bidrage til kablet der skal erstatte byggestrøm, da det 

betragtes som en anlægsopgave. 

○ DGI har meget rådgivning også til foreninger. Vi kan altid spørge 

om diverse regler om, hvad foreninger må og kan 

○ Vi får ros for vores hjemmeside, god struktur og godt at vi faktisk 

har fotos på galleriet samt at der er kontaktoplysninger til et 

menneske, fremfor en kontaktformular. 

○ Forslag om at have en telefon til foreningen, så formand og 

kasserer belastes mindre

○ FB: det er jo vores udaf profil, men profilen er som sådan lukket og 

henviser til vores hjemmeside. Vi har en lukket gruppe til 

medlemmer.

○ Inster: adm af Gert

○ Spg. hvad fungerer bedst hvis vi ønsker at hverve medlemmer. 

Hjemmeside er god til at folk kan google os frem. FB er også godt, 

måske annoncere på FB, fx Dyp for Livet som begivenhed for alle. 

Vi kan bede om 1-2 timers intro til sociale medier og info 

platforme hos DGI direkte målrettes os.

○ Medlemssystem: Niels har tidligere haft kontakt til en DGI. På 

DGI’s hjemmeside matrix med systemers funktioner. Fordel med 

administrationssystem/medlemssystem …. spørg andre 

vinterbadeklubber om hvad de anvender. DGI siger at ved et 

medlemstal på ca 200 kan der være rentabelt og anvendeligt, Man 

plejer at sige ca 10 kr pr. medlem



○ Foreninger må ikke selv oprette gaveindsamling, men det må DGI 

på vegne af klubben, en giver (person med cpr nr) kan give op til  

17.000 kr med skattefradrag. For virksomheder er det mere 

oprettelse af et sponsorat (der skal være en modydelse, nævnt, 

skilt mv). Vigtigt at tænke mange bække små.

○ En forening kan normalt ikke låne midler, men gennem kommunen 

kan der nogle gange lånes - kommunen stiller garantien

○ DGI holder gerne kurser i strategitænkning for foreningen, eller 

bestyrelseskursus i at holde gode møder, som ikke er for lange, 

eller det kunne handle om dannelse af årshjul, fx ned i 

maskinrummet eller op i helikopteren. Det koster dog 3900, men 

vi kan søge hos kommunen op til 1200 kr pr. medlem, så 4 fra 

bestyrelsen. OBS grænse for hvor meget man kan søge.

○ OBS på vores oplysningspligt, grænsen ligger ved 1500 kr/år.  DGI 

har en folder herom, som sendes til os

○ DGI har kursus i velkommen til vinterbadning.

○ Kommunen udbyder også kurser sammen med Hedensted. 

Oversigt udleveret. Mht førstehjælp har Hjerteforeningen også 

kursus i hjertestarter, man skal være 5-15 personer for at oprette 

et hold. 

○ DGI spørger ind til om vi tror, at det giver værdi med et lokalt 

netværk for vinterbadeklubber. Det har vi sagt ja tak til.

● Evaluering af introdag

○ gik godt nok, det ønsker vi at holde igen

○ måske bedre at det foregår i starten af sæsonen fx i november 

eller måske i oktober. Kunne være weekenden efter start for 

medlemmer. Vi drøfter om sæsonopstart skal rettes til 

medlemmer og så have introdag adskilt herfra eller slå dem 

sammen. Der er fordele og ulemper ved begge. 

○ måske skal der være en opdatering af FB når vi har denne type 

arrangementer

● Sauna 

○ status på varmelegemer



■ VS Automatik, Kitty har haft kontakt og vi står i deres 

opgavebog, det bliver en af de 3 dage inden påske. Der er 

givet besked til campingpladsen

■ Anja har haft kontakt med to firmaer, som ikke har 

reservedele. De har henvist til en tredje. Anja har også en 

fjerde mulighed i Kolding, men vil ikke tage kontakt til for 

mange på én gang.

■ Vi beslutter, at saunaen er lukket for denne sæson. Det 

betyder at saunagus aflyses og Niels tilbagebetaler tilmeldte

■ Anja foreslår, at hendes nummer noteres på saunaen hvis 

tekniske problemer, bl.a. for også at aflaste formanden for 

at blive kontaktet for alt muligt 

■ Anjas elektriker, Andresen, vil gerne være behjælpelig med 

at skifte varmelegemer. Men der skal også beregnet om det 

bedst kan svare sig at skifte varmelegeme eller udskifte 

ovnene

○ sommeropbevaring og vedligehold

■ Horsens Kommune henter ugen efter påske, de vil gerne 

efterse stellet og male huset. Det aftales nærmere. 

■ Anja har nøglerne til trailerlåsen

■ Vi har besluttet at sige ja tak til 

○ slutrengøring - det er pt aftale at bliver fredag den 22. marts, men 

aktivitetsudvalget vil gerne selv slutrengøre - der er flere ting der 

skal på plads. 

○ rengøring og udgifter til sauna

■ saunaen har kostet ca. 48 tkr fra 1.april 2023, hvoraf 

rengøringen udgør ca. 18 tkr

○ eltilslutning næste sæson

■ Birgitte talt med N1, og måske kan vi søge igen om 

dispensation igen for næste sæson. Vi beslutter at prøve at 

søge dispensation igen. Birgitte har talt med Flemming 

Larsen ved kommunen iht. at kommunen kan betale for at 

nedgrave kabel til strøm, således at vi kan undgå at være 

afhængig af dispensation fra at anvende byggestrøm



● Opgavefordeling i bestyrelsen. Hvem har hvilke ansvarsområder og 

hvordan fordeles de bedst muligt?

○ opgaver formand

○ opgaver kasserer

● generalforsamling 30. maj

○ hvordan får vi flere til at komme til generalforsamling?

○ DGI foreslår, at man lægger det sammen med et andet 

arrangement, som kan være trækplaster

○ trække lod om 1-2 gratis medlemskaber, evt. gavekurve med gejl 

til vinterbadning

○ give noget andet mad end kaffe og småkage, fx sandwich til dem 

som tilmelder sig til på forhånd

○ Birgitte spørger Flemming Larsen om han vil deltage 

● status multihus

○ Birgitte har modtaget mail fra Flemming Larsen/Kommunen har 

holdt opstartsmøde i gruppe for projekt til multihuset, der er afsat 

midler til projektering af anlægsarbejdet. Han vil gerne mødes 

med os og surferne i dette forår

● Mobilepay funktion via hjemmesiden

○ der er en opgave i at afklare, hvordan og hvad det koster at få 

MobilPay tilknyttet vores shop på hjemmesiden

○ Signe undersøger inden det skal drøftes på et møde inden 

sommeren

● hue

○ status: er lav, vi beslutter at forhandle en pris på 100 stk. det gør 

Kitty

● evt. - 

● ny dato

○ behov for ekstra møde kun med fokus på arbejdet i bestyrelsen og 

klubben: tirsdag den 16. april kl 18.30 hos Signe

○ møde 14. maj kl 18.30 hos Niels Erik i Kysing, fokus forberedelse 

generalforsamling 


